
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2012. április 17. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és  
Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében  nyilvánosan  megtartott 
ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke köszöntötte  a  megjelenteket  és 
megállapította,  hogy  az  ülés  határozatképes.  Izsák  Irén  közművelődési  koordinátor  és  Erdősi  László  
polgármester jelezték, hogy az Egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta,  hogy tekintettel a jelen lévő 
szülőkre,  kisgyermekekre,  a  6.  óvodai  csoport  beindításának  lehetőségéről  szóló  napirendi  pont  
megvitatásával kezdődjön az ülés.

A módosító  indítványt  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő 6  tagja  egyhangúlag,  6  igen 
szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül elfogaddta.

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke javaslatot  tett  a  napirendi  pontok 
elfogadására:

1. Az óvodai 6. csoport beindításának lehetősége
Előadó: Csizmadia Zsuzsa alpolgármester
Meghívott: Varga-Tóth Csaba intézményvezető

Márkusné Vörös Ibolya óvodavezető
Somogyi Kálmán Szülői Közösség vezetője

2. A Partnerkapcsolat eseményeiről, céljairól szóló tájékoztató
Előadó: Csizmadia Zsuzsa alpolgármester
Meghívott: Schnaider Máté NNÖH elnök

Galai Katalin , a Partnerkapcsolati Baráti Kör elnöke

3. Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár átszervezési tervéről szóló tájékoztatás 
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző
Meghívott: Varga-Tóth Csaba intézményvezető

Márkusné Vörös Ibolya óvodavezető
Jóna Dávid könyvtáros
dr. Petrikné Gál Csilla Szülői Közösség vezetője
Somogyi Kálmán Szülői Közösség vezetője
Zsohárné Stricker Katalin DÖK patronáló pedagógus

4. Iskolai nyári szabadságolásról szóló tájékoztató a nyári napközi ügyében
Előadó: Varga-Tóth Csaba intézményvezető
Meghívott: dr. Petrikné Gál Csilla Szülői Közösség vezetője

5. Fogadj örökbe egy számítógépet!
Előadó: Varga-Tóth Csaba intézményvezető

6. Nyugdíjas Klub támogatási kérelme
Előadó: Makay István elnök

7. E G Y E B E K
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1. Az óvodai 6. csoport beindításának lehetősége  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)
Csizmadia Zsuzsa alpolgármester tájékoztatta a jelenlévőket,  hogy évek óta visszatérő téma a humán és 
környezetvédelmi bizottsági üléseken az óvodában a 6. csoport beindításának a kérdése. Erre az ülésre is  
meghívást  kapott  Varga-Tóth  Csaba  intézményvezető  és  Márkusné  Vörös  Ibolya  óvodavezető,  akik  a 
csoportindítás szükségességét szakmai szempontból támasztják alá. A fenntartónak azt kell mérlegelnie, hogy 
a szakmai szempontokat helyezi-e előtérbe, vagy a minél gazdaságosabb működtetésre törekszik. Azt tudni 
kell a döntéshozóknak, hogy az új csoport beindítása, illetve annak a jövőbeni működtetése plusz 10-12 M Ft 
terhet jelent az önkormányzati költségvetésben. 
Nagy  eredménynek  tartja,  hogy  a  2011/2012.  nevelési  évtől  az  intézmény  tudta  fogadni  a  2,5  éves 
gyermekeket is, ami részben megoldotta azoknak a szülőknek a problémáját, akik a gyermekük 2 éves kora 
után kénytelenek visszamenni dolgozni. Azonban – mint az az előterjesztésből is kiderül – ha 5 csoporttal  
indul az óvoda szeptembertől, erre nem lesz lehetőség a magas csoportlétszámok miatt.
Felkérte  Márkusné Vörös Ibolya  óvodavezetőt,  hogy a  6.  csoport  beindításának szükségességét  szakmai 
szempontból támassza alá.

Márkusné  Vörös  Ibolya  óvodavezető elmondta,  az  óvodai  nevelés  legfontosabb  eleme  a  gyermekek 
közösségi életre nevelése, amihez elengedhetetlen a személyes érintés, a kontaktus, ezt pedig nagyon nehéz  
30 fős csoportlétszámmal megvalósítani. 
Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a 11/1994. MKM rendelet és a 253/1997. Korm.rendelet szabályozza az 
óvodás gyermekek intim személyes terének nagyságát: amely 3 m2/gyermek. Az óvodai termek mérete a  
következő: 2 x 50,3 m2, 54,9 m2, 53,68 m2, 60,92 m2, 52,3 m2. A kiscsoportnál előírás, hogy ugyanabból a  
játékból legalább 5 darabnak kell lenni, ami most nem teljesül.
Az udvar szervezéssel és jó időbeosztással megfelelő a 150 gyermek fogadására is. 
Véleménye szerint a legfontosabb: a nevelési színvonal tartása, ami indokolttás teszi szakmailag a  6. csoport  
beindítását.

dr. Mosolygó Sára képviselő megkérdezte, hogy veszélyezteti-e az önkormányzat költségvetési egyensúlyát, 
illetve hitelbe sodorhatje-e a 6. csoport beindítása.

Erdősi  László  polgármester elmondta,  a  2012.  évi  költségvetésben  elkülönítésre  került  a  6.  csoport 
beindításának költségeire  5,5 M Ft,  ami  fedezi  a 4 hónapnyi  bértöbbletet,  illetve a hiányzó berendezési 
tárgyak költségét. Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a képviselő-testület egy részével az elmúlt napokban már  
egyeztetett, ennek eredményeként elmondhatja, megvan a fenntartói szándék a 6. csoport beindítására.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester  elmondta, azért találta fontosnak a gazdasági oldal megvilágítását, mert 
véleménye szerint a döntéshozók ennek tudatában hozhatnak felelősségteljes döntést. Ő maga szülőként is  
végigélte a 30 fős csoportlétszámot, tudja, hogy nem jó megoldás nevelési szempontból, ezért ő is támogatja 
a  6.  csoport  beindítását.  Azonban azt  tudni  kell,  hogy a  jelenlegi  információk  alapján  az  állam csak  a 
pedagógusok  és  a  pedagógusok  munkáját  közvetlenül  segítők  bérét  és  járulékait  vállalja  át  2013-tól,  a 
működtetési költségek továbbra is az önkormányzati költségvetést terhelik.

Erdei  László  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy a  most 
rendelkezésre  álló  információk  alapján  úgy  tűnik,  jövőre  kb.  130-170  M  Ft  forrás  kerül  elvonásra  
Herceghalomtól.

Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a köznevelési törvény végrehajtási rendeletei még 
nem  jelentek  meg.  Nagy  valószínűség  szerint  a  fenntartási  költségek  továbbra  is  az  önkormányzati  
költségvetést terhelik majd a jövőben is.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta,  hogy az  általános iskolai  oktatás  normatív finanszírozása 
csökken, így nagyon valószínű, hogy az óvodai ellátás normatívája is erősen csökken, esetleg meg  is szűnik.
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Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság 6 tagja egyhangúlag,, 6 igen 
szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület  
elé:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  .../2012. (  .   ) sz. határozata  

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a 2012/2013. nevelési évtől az Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár

óvodájának 6. csoportját beindítja, 
az óvodai férőhelyek számát 150 főre bővíti.

Felhatalmazza Varga-Tóth Csaba intézményvezetőt 
2 fő óvódapedagógus és 1 fő dada álláshely pályázat útján történő betöltésére.

Felkéri Dr. Szmodis Jenő jegyzőt az intézmény Alapító Okirat módosításának előkészítésére.
A csoportbeindítás költségeire 5,5 Mft-ot biztosít a 2012. évi költségvetési tartalék terhére.

Határidő: 2012. augusztus 31
Felelős: Erdősi László polgármester

Varga-Tóth Csaba intézényvezető
Dr. Szmodis Jenő jegyző.  

Kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2. A Partnerkapcsolat eseményeiről, céljairól szóló tájékoztató  
Csizmadia Zsuzsa alpolgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Schnaider Máté, a Német Nemzetiségi 
Önkrmányzat Elnöke sajnos nem kapta meg a bizottsági anyagot, így nem tud részt venni az ülésen. Amikor 
a tervezett őszi programok konkretizálódnak, ismét a bizottság elé kerül a partnerkapcsolat eseményeiről  
szóló tájékoztatás, ahová meghívást kap a nemzetiségi önkormányzat elnöke is.

Galai Katalin a Partnerkapcsolati  Baráti Kör elnöke  tájékoztatta a jelenlévőket,  hogy a Mehrstettenből 
érkező delegáció két fontos céllal látogatta meg Herceghalmot:

− 2 év után a partnerkapcsolat színesítése; célok meghatározása
− a Mehrstetteniek által gyűjtött adomány eljuttatása.

Az első napon mindjárt két megbeszélés során az alábbiakat határozták el a felek:
− az általános iskola alsó tagozatosai az informatikai eszközök segítségével napi kapcsolatot fognak 

tartani a mehrsetteni kisdiákokkal;
− miután Mehrsettenben nincs felső tagozatos oktatás, viszont Mehrstetten egy része természetvédelmi 

területen  fekszik,  ezáltal  lehetősége  van  védett  növények  gondozása  terén  egy  támogatási  
programban részt venni. A támogatás összege fedezi a herceghalmi gyermekek utaztatási költségeit,  
valamint egy kis zsebpénz is biztosított a részükre. Nagyon nagy előrelépést jelentene számukra, ha  
1 héten keresztül anyanyelvi környezetben hallhatnák a német nyelvet.

Július  26-29.  között  kerül  sor  Mehrsettenben  sporthét  megrendezésére,  melyre  meghívást  kapott  a 
herceghalomi futballcsapat is. Jó lenne, ha az iskolaigazgató és a nyelvtanárok is velük tartanának, a további  
kapcsolatépítés megbeszélése céljából.

Az immár hagyományos Magtárogatót kiszélesítve, szeptember 22-28. között kerül majd sor – mehrsetteni 
mintára – zsámbéki-medencei szintű kézművesek kiállításra több helyszínen.

Az általános iskolában német nyelvórán tett  látogatás nagyon tetszett  a mehrsetteni iskolaigazgatónak és 
Rudolf Ott polgármesternek is.

A második napon Ópusztaszerre és Szegedre kirándult a delegáció a 4. osztály tanulóival, valamint a falu 
érdeklődő  lakosságával.  Külön  kiemelte  Galai  Katalin  Marjanucz  László  tanszékvezető  emlékezetes 

3



előadását,  kalauzolását,  ami lenyűgözte a kiránduláson résztvevőket.  Rudolf  Ott  polgármester  kiemelte a  
kirándulás családias hangulatát.

Mehrstetten  lakossága  példaértékű  ruhaadományt,  500  csomagot  gyűjtött  a  herceghalomi  lakosságnak, 
melyek egy részét vasárnap a delegáció tagjaival közösen bontottak fel.

Ezúton is köszöni minden résztvevőnek, aki a szervezésben, lebonyolításban segédkezett az aktivitást és a  
lelkesedést.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja felhívta  a  figyelmet  arra,  hogy  a 
Labdarózsa Kórus Egyesület is vendégül látta delegáció tagjait.

Izsák Irén közművelődési  koordinátor azzal  egészítette ki  a tájékoztatást,  hogy csütörtökön 19 órától  a 
KEK-ben volt egy hangulatos, kötetlen beszélgetés a civilekkel.

Galai Katalin elmondta, sajnos az idő rövidsége miatt nem tudott mindenről tájékoztatást adni, az írásbeli  
anyagban mindkét program benne van, melyet fel is olvasott.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester megköszönte  Galai  Katalin  áldozatos  munkáját.  Emlékeztette  a 
jelenlévőket,  hogy évekkel  ezelőtt  a  partnerkapcsolat  keretében tanított  a  herceghalomi  iskolában német 
anyanyelvű  tanár,  ami  a  nyelvtanulást  nagy  mértékben  segítette.  A  nyelvtanár  bérét  a  német  állam 
finanszírozta. Felkérte Varga-Tóth Csaba intézményvezetőt, nézzen utána ennek a lehetőségnek.

Hunya Krisztina a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja javasolta, hogy a júliusi látogatásra küldjön 
a képviselő-testület Herceghalomra jellemző ajándékot.

Erdősi  László  polgármester elmondta,  hogy  Rudolf  Ott  meghívta  a  képviselő-testületet  egy  hosszú 
hétvégére,  ahol  megismerhetik a  mehrsetteni  testület  munkáját.  Várhatóan ősszel  utazik majd a testület,  
melyet természetesen egyezetetés előz majd meg. Ekkor mindenképpen Herceghalomra jellemző ajándékot  
visznek majd magukkal.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta. A napirendi  
pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

3. Általános Iskola, Óvoda és Községi Könyvtár átszervezési tervéről szóló tájékoztatás  
(írásos tájékoztatás kiküldésre került)

Dr. Szmodis Jenő jegyző röviden ismertette a kiküldött anyagot a jelenlévő civilekre tekintettel.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  a  Kulturális  Egyházi 
Központ miért nem kerül összevonásra a Könyvtárral, hiszen mindkettő közművelődési feladatokat is ellátó 
intézmény.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző válaszában  elmondta,  hogy  Hutóczky  Béla  atya  a  képviselő-testületi  ülésen 
hivatkozott egy olyan megállapodásra, mely a jövőben a tulajdonjog változását vázolja fel. Ilyen tartalmú 
megállapodás az Önkrmányzatnál nincs, ezért kérte Béla atyát, hogy mutassa be ezt a szerződést. Ez azóta  
sem történt meg. Miután a Könyvtár jelenleg közoktatási intézmény része, az átszervezést május 31-ig lehet 
megtenni, míg ez a határidő a KEK-re nem vonatkozik, tehát a két intézmény ezután bármikor összevonható. 
Félő, hogy amennyiben a Kulturális Egyházi Központot most szeretné a képviselő-testület a Könyvtárral  
összevonni nem lenne tartható a május 31. határidő.

Izsák Irén a Humán és Könyezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy miért 1,5 státusz szerepel a 
tájékoztató anyagban, amikor tudomása szerint a Könyvtárban 1 státusz áll rendelkezésre.
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Dr. Szmodis Jenő jegyző tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a státusz gazdasági kategória. A költségvetésben 
rendelkezésre álló pénzügyi keretből lehet következtetni az összegből finanszírozható dolgozók számára.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta, hogy mint azt az alkalmazotti vélemény is megfogalmazta, az 
elveket üdvözli,viszont szeretne választ kapni arra, hogy a működtetési költségek – víz, villany, gáz, - hogy  
választhatók  szét,  hiszen  egy mérőn  van  az  egész  intézmény.  Továbbá  kérdése,  mi  lesz  a  könyvtárban 
dolgozókkal.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta, a jelenleg rendelkezésre álló információk alapján úgy tűnik, a 
szellemi fenntartás kerül állami irányítás alá, a működtetés költségei az önkormányzatot fogják a jövőben is  
terhelni, tehát nem fontos, hogy megosztásra kerüljenek a költségek.
Fontosnak tartja azonban azt, hogy a Könyvtár a jelenlegi színvonalon működhessen tovább, könyvtári és  
közösségi színtéri feladatokat is ellátva.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, ha mégsem az önkormányzatot terhelik a működtetési költségek – amit 
nem tart valószínűnek – megállapodást köt az önkormányzat és az intézmény fenntartója a költségekről.

Somogyi Kálmán az óvodai Szülői  Közösség vezetője felvetette,  hogy a köznevelési  törvény a jelenlegi 
intézményi gyermeklétszám mellett 1 fő könyvtárostanító alkalmazását írja elő.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, hogy a jelenleg hatályos közoktatási törvény lehetőséget ad arra, hogy az 
iskolakönyvtári  tevékenységet  az  iskola  szerződéses  úton  biztosítsa.  Ez  alapján  nincs  szükség 
könyvtárostanító alkalmazására.

dr.  Petrikné  Gál  Csilla  az  iskolai  Szülői  Közösség  vezetője javasolta  átgondolni,  hogy a  Tornacsarnok 
bérbeadását a jövőben ki fogja koordinálni.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, hogy semmi akadálya nincs annak, hogy az intézményvezető megbízás 
alapján lássa el ezt a tevékenységet.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta, a napirend  
tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

4. Iskolai nyári szabadságolásról szóló tájékoztató a nyári napközi ügyében  
Varga-Tóth Csaba intézményvezető  elmondta,  hogy a pedagógusok július elejétől  augusztus 20-ig töltik 
nyári szabadságukat. A gyermekek és szüleik az alábbi, intézmény által szervezett táborokban vehetnek részt:

− Fonyódligeti tábor - Czinege Jánosné vezetésével;
− Művészeti tábor – Gombás Mónika vezetésével;
− Káptalanfüredi Sporttábor – Széchenyi Zoltán és Széchenyi Zoltánné vezetésével;
− Erzsébet tábor – 10 fő gyermek + 1 pedagógus 1 hetes táborozási lehetősége 5.000,-ft-os önköltségi 

áron, ahol a családban az egy főre jutó jövedelem a 93.000,-Ft-ot eléri, az önerő mértéke 10.000,-Ft.  
3-4 tábor megszervezésében gondolkodnak az igénytől függően.

Elmúlt években Izsák Irén közművelődési koordinátor 2 x 2 hétben nyári napközit szervezett. Ezt kívánja  
folytatni  június  utolsó  hete  –  július  első  hete  időtartamban,  ahol  pedagógus  felügyelettel  foglalják  el  a 
gyermekeket. A szülőnek az étkezési díjat kell fizetni.

Izsák Irén közművelődési koordinátor elmondta, a szülőknek a problémét július elejétől az óvodai zárásig 
terjedő időszak gyermekfelügyeletének a megoldása jelenti.

Makay  István  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke megkérdezte,  mennyi  a  nyári  napközi 
maximális csoportlétszáma.
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Varga-Tóth Csaba intézményvezető elmondta, 20-25 fő, amennyiben igény van rá két párhuzamos csoportot 
indít.

Somogyi Kálmán az óvodai Szülői Közösség vezetője megkérdezte, Izsák Irén miért nem indíthat napközis 
tábort, hiszen nagy rá az igény.

Varga-Tóth Csaba intézményvezető válaszában elmondta, nincs meg a képesítése.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta. A napirendi  
pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

5. Fogadj örökbe egy számítógépet!  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Somogyi  Kálmán  az  óvodai  Szülői  Közösség  vezetője megkérdezte,  milyen  típusú  gépek  lennének 
megfelelőek az intézménynek, laptopok is lehetnek-e. Érdemes lenne a szülők között közzétenni a felhívást.

Varga-Tóth  Csaba  intézményvezető elmondta,  természetesen  laptop  is  lehet,  lényeg  az  1Gb  RAM 
teljesítmény.

Makay István a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke felajánlott egy számítógépet lapmonitorral.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta. A napirendi  
pont tárgyalása során döntés, határozati javaslat nem született.

6. Nyugdíjas Klub támogatási kérelme  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának 10./2012. (IV.17.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
 Humán és Környezetvédelmi Bizottsága a Nyugdíjas Klub programtámogatási pályázatát 

elfogadja és részére a számlával igazolt költség 50%-ának megfelelő összeget, 
legfeljebb 120.000,-Ft, azaz százhúszezer forint támogatást hagy jóvá 

2012. évi költségvetése terhére. 
Felhívja a Nyugdíjas Klub vezetőjét, hogy a megvalósulásról 8 napon belül 

köteles beszámolni és a bekerülési költségről számlákkal elszámolni, 
ennek elmulasztása esetén a támogatás nem kerül kifizetésre.

Határidő: 2012. május 31.
Felelős: Makay István elnök

Pénzügyi Csoport

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.
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7. E G Y E B EK
Izsák Irén közművelődési  koordinátor tájékoztatta  a  jelenlévőket,  hogy április  20-án,  pénteken 17  órai 
kezdettel Hajdu Józsefné fejlesztő pedagógus tart a HEKKE szervezésében előadást a nehezen nevelhető  
gyermekekről, április 21-én, szombaton 14 órai kezdettel kerül sor a HE-HE szervezésében a Faluszépítésre.

Erdősi László polgármester megkérdezte, miért van az Emlékmű mögött a fa a virágokkal és a pad, ki adott 
rá engedélyt. Képviselő-testületi hozzájárulás kellett volna hozzá, mivel az önkormányzat területén, azon a  
helyrajzi számú ingatlanon helyezték el, ahol a Kulturális Egyházi Központ épülete áll.

Izsák Irén közművelődési koordinátor elmondta, a gyászoló család kérte, hogy elhelyezhessen egy emlékfát 
és padot az elhunyt édesapa és kislánya emlékére. Alpolgármester asszony felé jelezte a kérést – a kérés  
érkezésekor Polgármester úr nem volt jelen -, aki Pál Gábor műszaki előadóhoz irányította a hely kijelölése 
végett.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta, valóban megkereste Izsák Irén. Pál Gáborhoz azért irányította, 
hogy a fa fajtáját és a lehetséges helyszínt vele egyeztessék.

Erdősi László polgármester elmondta, helyre kell állítani az eredeti állapotot, mivel az Emlékmű közvetlen 
közelében mindennemű változtatáshoz testületi döntés szükséges. Egyébiránt a  képviselő-testület semmiféle 
változtatást nem tervez az adott területen. 

További  kérdés,  hozzászólás  nem lévén  Makay  István  elnök  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság 
nyilvános ülését 19.56 órakor bezárta.

Kmf.

Makay István
                 Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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